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Komisji Spraw Zagranicznych (nr 7)
13 stycznia 2016 r.
Komisja Spraw Zagranicznych, obradująca pod przewodnictwem posła Roberta 
Tyszkiewicza (PO), zastępcy przewodniczącego Komisji, rozpatrzyła: 

– zawiadomienie Prezesa Rady Ministrów o zamiarze przedłożenia Pre-
zydentowi Rzeczypospolitej Polskiej do ratyfikacji, bez zgody wyrażo-
nej w ustawie, Poprawki z dnia 22 października 2014 r. do Konwencji Rady 
Europy o praniu, ujawnianiu, zajmowaniu i konfiskacie dochodów pocho-
dzących z przestępstwa oraz o finansowaniu terroryzmu, sporządzonej 
w Warszawie dnia 16 maja 2005 r. (druk nr 145),
– projekt planu pracy Komisji Spraw Zagranicznych na okres od 1 stycznia 
do 31 lipca 2016 r.

W posiedzeniu udział wziął Aleksander Stępkowski  podsekretarz  stanu w Ministerstwie Spraw 
Zagranicznych wraz ze współpracownikami.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Łukasz Andrzejczyk, Piotr Babiński 
i Artur Kucharski – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych oraz Przemysław Sadłoń 
– legislator z Biura Legislacyjnego.

Przewodniczący poseł Robert Tyszkiewicz (PO):
Poprowadzę posiedzenie w imieniu przewodniczącego Schetyny, który w tym samym cza-
sie bierze udział w inauguracji delegacji Polska-Litwa-Ukraina, która się konstytuuje. 
Witam państwa serdecznie. 
Otwieram posiedzenie Komisji. 
Witam pana ministra Aleksandra Stępkowskiego, podsekretarza stanu w Minister-

stwie Spraw Zagranicznych.
Informuję, że doręczony porządek obrad obejmuje  trzy punkty: w punkcie pierw-

szym – rozpatrzenie zawiadomienia Prezesa Rady Ministrów o zamiarze przedłożenia 
Prezydentowi Rzeczypospolitej Polskiej do ratyfikacji, bez zgody wyrażonej w ustawie, 
Poprawki z dnia 22 października 2014 r. do Konwencji Rady Europy o praniu, ujawnia-
niu, zajmowaniu i konfiskacie dochodów pochodzących z przestępstwa oraz o finansowa-
niu terroryzmu, sporządzonej w warszawie dnia 16 maja 2005 r. (druk nr 145); w punk-
cie drugim – rozpatrzenie projektu planu pracy Komisji Spraw Zagranicznych na okres 
od 1 stycznia do 31 lipca 2016 r., zaś w punkcie trzecim – sprawy bieżące.
Jeśli nie usłyszę sprzeciwu, uznam proponowany porządek za przyjęty. 
Sprzeciwu nie słyszę, przystępujemy zatem do realizacji punktu pierwszego. 
Marszałek Sejmu na podstawie art. 118 ust. 2 Regulaminu Sejmu skierował w dniu 

22 grudnia ubiegłego roku zawiadomienie z druku nr 145 do Komisji Spraw Zagranicz-
nych celem zajęcia stanowiska co do zasadności wybranego przez Radę Ministrów trybu 
ratyfikacji. 
Czy pan minister Stępkowski chciałby zabrać głos w tej sprawie?

Podsekretarz stanu w Ministerstwie Spraw Zagranicznych Aleksander Stępkowski:
Dziękuję serdecznie, panie przewodniczący. 
Szanowna Komisjo, panie  i panowie, w dniu 16 maja 2005 r. w Warszawie została 

przyjęta Konwencja Rady Europy o praniu, ujawnianiu, zajmowaniu i konfiskacie docho-
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dów pochodzących z przestępstwa oraz o finansowaniu terroryzmu. Konwencja weszła 
w życie w odniesieniu do Polski – 1 maja 2008 r. Państwa-strony Konwencji zobowią-
zały się do zapewnienia możliwości konfiskaty dochodów pochodzących z przestępstw, 
do penalizacji w prawie krajowym czynu polegającego na praniu brudnych pieniędzy 
oraz do międzynarodowej współpracy zmierzającej do ujawnienia dochodów pochodzą-
cych z przestępstw i ich skonfiskowania.
Załącznik do Konwencji z 2005 r. zawiera wykaz przestępstw, który może być uzu-

pełniony w trybie uproszczonym tj. w drodze decyzji Komitetu Ministrów Rady Europy 
podjętej z urzędu lub na wniosek jednego z państw-stron Konwencji. W takim przypadku 
poprawki do Konwencji nie podlegają odrębnej procedurze podpisania. Wchodzą w życie 
po upływie roku od przekazania ich państwom-stronom. Jeśli państwa-strony zgłosiły 
sprzeciw wobec poprawki, nie wejdzie ona w życie w stosunku do państwa zgłaszającego 
sprzeciw a jeśli sprzeciw zgłosi 1/3 państw-stron Konwencji z 2005 r., to poprawka nie 
wejdzie w życie w ogóle. 
Projekt poprawki do Konwencji w trybie art. 54 ust. 6 został zgłoszony w lipcu 2014 r. 

Celem poprawki jest dostosowanie tekstu załącznika do rekomendacji FATF (Financial 
Action Task Force), w których katalog przestępstw z 2012 r. został rozszerzony o prze-
stępstwa  podatkowe. Poprawka  do Konwencji  została  przyjęta  przez Komitet Mini-
strów Rady Europy w dniu 22 października 2014 r. a w dniu 24 października tegoż roku 
poprawka została przekazana państwom-stronom Konwencji. 
Zgodnie z art. 54 ust. 7 Konwencji poprawka weszła w życie w dniu 25 października 

2015 r., gdyż do tego czasu 1/3 państw-stron Konwencji nie zgłosiła do niej sprzeciwu. 
Poprawka uściśla,  iż przemyt może dotyczyć także zobowiązań celnych i akcyzowych 
oraz podatków. Do listy przestępstw została też dodana osobna kategoria przestępstw 
podatkowych dotycząca podatków bezpośrednich i pośrednich. 
Wejście w życie poprawki do Konwencji z 2005 r. nie spowoduje konieczności zmiany 

przepisów prawa polskiego. Nie będzie też skutkować zmianą zobowiązań międzynaro-
dowych RP. Poprawka nie jest sprzeczna z prawem Unii Europejskiej. Weszła w życie 
w odniesieniu do Polski w dniu 25 października 2015 r., niemniej należy przeprowadzić 
procedurę ratyfikacji, zgodnie z przepisami ustawy z dnia 14 kwietnia 2000 r. o umo-
wach międzynarodowych.
Przeprowadzenie procedury krajowej umożliwi ogłoszenie poprawki do konwencji 

z 2005 r. w Dzienniku Ustaw RP, a tym samym jej włączenie do krajowego porządku 
prawnego. Będzie to wyrazem transparentnego podejścia Polski do zobowiązań między-
narodowych RP. 
Ewentualne  późniejsze  poprawki  do konwencji  z 2005 r.  będą  również wymagały 

przeprowadzenia takiej procedury. 
Właściwym trybem związania się poprawką do Konwencji  jest tryb ratyfikacji bez 

uprzedniej zgody wyrażonej w ustawie, tj. tryb przewidziany w art. 89 ust. 2 Konsty-
tucji RP. W odniesieniu do tej poprawki nie zachodzą przesłanki zastosowania trybu 
ratyfikacji za uprzednią zgodą wyrażoną w ustawie, określonego w art. 89 ust. 1 pkt 1-5 
Konstytucji RP, gdyż poprawka nie wymaga zmiany ustawodawstwa krajowego. Wejście 
w życie poprawki nie spowoduje też skutków społecznych, gospodarczych, finansowych, 
politycznych i prawnych dla Polski.
Szanowny  panie  przewodniczący, Wysoka Komisjo,  wnoszę  o przyjęcie  bez  uwag 

przez Wysoką Komisję zawiadomienia Prezesa Rady Ministrów o zamiarze przedłoże-
nia Prezydentowi RP do ratyfikacji, bez zgody wyrażonej w ustawie, Poprawki z dnia 
22 października 2014 r. do Konwencji Rady Europy o praniu, ujawnianiu, zajmowaniu 
i konfiskacie dochodów pochodzących z przestępstwa oraz o finansowaniu terroryzmu, 
sporządzonej w warszawie dnia 16 maja 2005 r. 
Dziękuję. 

Przewodniczący poseł Robert Tyszkiewicz (PO):
Dziękuję panu ministrowi za przedstawienie uzasadnienia. 
Czy są pytania ze strony członków Komisji? 
Nie widzę. 
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Stwierdzam,  że w terminie wyznaczonym  przez marszałka  Sejmu,  tj.  do dnia  12 
stycznia br. nikt z posłów nie zgłosił zastrzeżeń w świetle art. 119 ust. 1 regulaminu 
Sejmu co do trybu ratyfikacji umowy z druku nr 145. 
Otrzymali  państwo  opinię  Biura  Analiz  Sejmowych  przygotowana  przez  pana 

dr Tomasza Jaroszyńskiego. 
Czy Biuro Legislacyjne ma uwagi? 
Nie ma uwag.
Proponuję zatem, aby Komisja przyjęła sprawozdanie o niezgłaszaniu zastrzeżeń. 
Kto jest za przyjęciem sprawozdania? (16) 
Kto jest przeciw? (0) 
Kto się wstrzymał? (0)
Stwierdzam, że Komisja przyjęła sprawozdanie o niezgłaszaniu zastrzeżeń do druku 

nr 145. 
Dziękuję panu ministrowi i przedstawicielom resortu, na tym wyczerpaliśmy punkt 

pierwszy. 
Przechodzimy do punktu drugiego, czyli planu pracy Komisji. 
Marszałek Sejmu, zgodnie z art. 150 ust. 1 pkt 1 Regulaminu Sejmu, zwrócił  się 

do Komisji o uchwalenie planu pracy na I półrocze tego roku. Otrzymali państwo projekt 
opracowany przez prezydium Komisji. 
W kilku zdaniach odniosę się do tego planu. Zawiera on tzw. obligacje, czyli tematy 

wynikające z planu pracy MSZ. Zostały one ujęte przez sekretariat Komisji w porozu-
mieniu z MSZ. Niektóre zagadnienie są tradycyjnie podejmowane przez Komisję. Oczy-
wiście, plan pracy nie obejmuje całości aktywności Komisji. W trakcie pracy zajmujemy 
się przede wszystkim tematami bieżącymi, które wynikają z programu pracy rządu, 
z przebiegu debaty politycznej w Wysokiej Izbie.
Omówię w skrócie planowane punkty. 
Na styczeń planujemy informację na temat realizacji priorytetów prezydencji  luk-

semburskiej w Radzie Europejskiej oraz na temat programu prezydencji niderlandzkiej. 
Materiały przedstawi Minister Spraw Zagranicznych. 
Na marzec planujemy spotkanie z przedstawicielami opozycji białoruskiej. Wzorem 

innych komisji spraw zagranicznych państw UE wprowadziliśmy odbywające się dwa 
razy do roku wysłuchanie w sprawie sytuacji politycznej na Białorusi z udziałem przed-
stawicieli społeczeństwa obywatelskiego i opozycji demokratycznej, żeby wszystkie par-
tie reprezentowane w parlamencie mogły się zapoznać z sytuacją u naszego wschodniego 
sąsiada. 
W kwietniu wysłuchamy  informacji  o promocji  kultury polskiej  za granicą,  którą 

przedstawi Minister Kultury  i Dziedzictwa Narodowego oraz Minister Spraw Zagra-
nicznych. Na kwiecień przewidujemy  również  informację MSZ na temat współpracy 
rozwojowej. 
W maju  podejmiemy  tematykę  odzyskiwania  skarbów  narodowych  –  informację 

przedstawi Minister Kultury  i Dziedzictwa Narodowego oraz Minister Spraw Zagra-
nicznych. W maju rozpatrzymy również sprawozdanie Fundacji Solidarności Międzyna-
rodowej z działalności w ubiegłym roku. W kwietniu Fundacja sporządza sprawozdanie, 
więc w maju będziemy mogli wysłuchać go na forum Komisji. 
W czerwcu odniesiemy się do 25. rocznicy podpisania Traktatu o dobrym sąsiedz-

twie i przyjaznej współpracy między Polską a Niemcami. Rozpatrzymy projekt opinii dla 
Komisji Finansów Publicznych o sprawozdaniu z wykonania budżetu państwa za okres 
od 1 stycznia do 31 grudnia 2015 r., wraz z analizą NIK, w zakresie działania Komi-
sji. W czerwcu zaopiniujemy dla Komisji do Spraw Kontroli Państwowej sprawozdanie 
z działalności NIK w zakresie działania Komisji. Przyjmiemy sugestie tematów badań 
kontrolnych dla NIK. 
W lipcu wysłuchamy informacji Ministra Spraw Zagranicznych na temat Partnerstwa 

Wschodniego.
W adnotacji  do planu  pracy macie  państwo  informację,  że ramowy  plan  zostanie 

uzupełniony przez rozpatrywane projekty ustaw i uchwał. Komisja zajmuje się przede 
wszystkim ustawami ratyfikacyjnymi aktów międzynarodowych. Będą one stanowiły 



6                   k.n.

Pełny ZaPis PrZebiegu Posiedzenia:  
Komisji sPraw Zagranicznych (nr 7)

większość naszych obowiązków komisyjnych. Komisja wyraża opinie co do trybu ratyfi-
kacji umów i podejmuje tematy zlecane przez Sejm. 
Jeśli chodzi o kontakty międzynarodowe, wynikające z kalendarza spraw między-

narodowych, w dniach 8-10 lutego br. odbędzie się w Sofii konferencja przewodniczą-
cych Komisji Spraw Zagranicznych Rady Europy . Spotkanie Grupy Wyszehradzkiej 
przewidziane jest na kwiecień-maj w Pradze. Planujemy także wyjazd delegacji Komisji 
do Berlina, na Ukrainę, przyjazd opozycji białoruskiej, przyjazd delegacji Komisji Spraw 
Zagranicznych Francji i RFN w ramach Trójkąta Weimarskiego. 
Bardzo proszę, pani przewodnicząca Gosiewska.

Poseł Małgorzata Gosiewska (PiS):
Dziękuję bardzo. 
Panie przewodniczący, szanowni państwo, chciałabym prosić o uzupełnienie planu 

pracy o trzy sprawy. 
Po pierwsze, w lutym proponuję prezentację na forum Komisji raportu, jaki został 

przygotowany na temat rosyjskich zbrodni wojennych popełnionych na wschodzie Ukra-
iny. Raport obejmuje 2014 r., ale zbrodnie dzieją się nadal. 
Drugi temat to sytuacja w Gruzji. Odbyliśmy takie posiedzenie w ubiegłej kadencji 

z udziałem opozycji gruzińskiej. Omawialiśmy bieżącą sytuację w Gruzji. Chciałabym, 
żeby ten temat został podjęty przez Komisję w I półroczu. 
Trzecia propozycja też związana z Gruzją to wyjazd prezydium Komisji do Gruzji 

celem odbycia spotkań, rozmów związanych z aktualną sytuacją w tym kraju.
Dziękuję. 

Przewodniczący poseł Robert Tyszkiewicz (PO):
Dziękuję bardzo, pani przewodnicząca. 
Proponuję te propozycje dołączyć do naszego planu pracy.
Pan poseł Marek Krząkała, bardzo proszę. 

Poseł Marek Krząkała (PO):
Bardzo dziękuję, panie przewodniczący. 
W związku z uruchomieniem procedury monitorowania praworządności wobec Polski 

planowane jest w piątek posiedzenie Komisji do Spraw Unii Europejskiej, która oczekuje 
wyjaśnień ze strony MSZ. Myślę, że zasadne byłoby, żeby odbyć wspólne posiedzenie 
Komisji do Spraw Unii Europejskiej oraz Komisji Spraw Zagranicznych. 
W związku  z tym,  prośba  do prezydium Komisji,  żeby  porozmawiać  z prezydium 

Komisji do Spraw Unii Europejskiej  i zorganizować wspólne posiedzenie. Posiedzenie 
jest planowane. Ostateczne decyzje nie zapadały, ale w piątek po głosowaniach ma się 
odbyć posiedzenie.
Dziękuję. 

Przewodniczący poseł Robert Tyszkiewicz (PO):
Porozumiem się z prezydium Komisji do Spraw Unii Europejskiej. 
W zależności od tego, czy w koncepcji, którą przyjęła Komisja, będzie możliwość roz-

szerzenia posiedzenia o Komisję Spraw Zagranicznych, taką decyzję zakomunikujemy.
Pani przewodnicząca Gosiewska tytułem uzupełnienia. 

Poseł Małgorzata Gosiewska (PiS):
Tytułem uzupełnienia chciałabym przekazać państwu informację, że jeśli chodzi o treść 
raportu to w tym tygodniu zobowiązuję się przesłać go sekretariatowi Komisji z prośbą 
o przekazanie państwu,  żebyście państwo mogli  zapoznać  się  odpowiednio wcześnie 
z całością raportu.
Dziękuję. 

Przewodniczący poseł Robert Tyszkiewicz (PO):
Dziękuję bardzo. 
Pan poseł Nitras, bardzo proszę.

Poseł Sławomir Nitras (PO):
Mój poprzednik w pewnym sensie uwzględnił mój wniosek. 
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Chciałem zasugerować, żeby w planie pracy Komisji uwzględnić aspekt europejski 
i odbyli debatę na ten temat. 
Zapomniałem, że jest to obszar zagadnień Komisji do Spraw Unii Europejskiej. Pro-

siłbym zatem, żebyśmy uwzględnili w planie pracy tę kwestię. Nie mam nic przeciwko 
temu, żeby odbyć wspólne posiedzenie. 
Chciałbym  też  prosić  o uzupełnienie.  Mamy  bowiem  plan  pracy,  natomiast  bez 

uwzględnienia wizyt. 
Mamy to? Przepraszam, wobec tego znajdę.
Trzecia sprawa – cieszę się, że pani przewodnicząca zaproponowała dyskusję o zbrod-

niach rosyjskich na Wschodzie. Prosiłbym o informację, czyj to jest raport. Kto jest jego 
autorem?
Dziękuję bardzo. 

Poseł Małgorzata Gosiewska (PiS):
Nie będę ukrywać, że jedyną osobą wskazaną z imienia i nazwiska jako autor raportu 
jestem ja. 
Fizycznie raport był wykonywany w drodze wolontariackiej przez specjalistów, którzy 

tego typu materiały wcześniej przygotowywali. Docelowo raport wraz z pełnymi zezna-
niami świadków, dowodami zbrodni będzie przekazany w końcu stycznia do Hagi. 

Przewodniczący poseł Robert Tyszkiewicz (PO):
Dziękuję bardzo. 
Czy to wyjaśnienie satysfakcjonuje pana posła?

Poseł Sławomir Nitras (PO):
W pewnym sensie – tak. Myślę, że nasze zdanie co do działań Rosji na wschodzie jest 
takie samo. Powaga Komisji wymaga, żebyśmy wiedzieli, kto firmuje formalnie przygo-
towywany raport.
Dziękuję. 

Przewodniczący poseł Robert Tyszkiewicz (PO):
Myślę,  że jest  dobrą  tradycją  przygotowywanie  raportów  przez  parlamentarzystów. 
Z całą pewnością w posiedzeniu Komisji będzie też uczestniczyć przedstawiciel MSZ. 
Prezentacja raportu będzie służyła odbyciu debaty nad tym materiałem.
Przyjmuję wniosek pana posła, aby w projekcie planu pracy Komisji znalazł się temat 

relacji polsko-europejskich. Chcę zapewnić,  że to będzie  i tak przedmiotem  informa-
cji Ministra Spraw Zagranicznych o kierunkach polskiej polityki zagranicznych, czyli 
exposé Ministra Spraw Zagranicznych, którego spodziewamy się na przełomie stycznia 
i lutego. Niemniej prosiłbym sekretarzy, żeby temat relacji polsko-europejskich uwzględ-
nić. To jest kwestia, która będzie żywa nie tylko w najbliższym czasie, gdyż jest ważna 
dla polskiej polityki zagranicznej. Prezentacja stanowiska MSZ może być dobrym punk-
tem wyjścia do debaty. 
Bardzo proszę.

Poseł Grzegorz Długi (Kukiz15):
Mam propozycję, aby rozważyć odbycie wczesną wiosną debaty wspólnie z MSZ i Insty-
tutem Zachodnim na temat niemiecki. 
Obecna sytuacja pewnych napięć, które – po części – są tworzone, niestety, przez 

polską stronę, ale również przez media niemieckie, niewątpliwie odbije się na naszych 
relacjach. Byłoby dobrze, abyśmy o tym podyskutowali. Redukowanie negatywnych efek-
tów zmian politycznych w Polsce jest w naszym interesie. 
Zastanówmy się, czy jedno ze spotkań Komisji nie powinno być poświęcone tej tematyce. 

Przewodniczący poseł Robert Tyszkiewicz (PO):
Dziękuję. 
Zgadzając się z panem posłem, chcę zwrócić uwagę, że na czerwiec przewidujemy 

odbycie spotkania poświęconego 25. rocznicy podpisania traktatu o dobrym sąsiedztwie 
i przyjaznej współpracy pomiędzy Polską a Niemcami. Będzie  to w naturalny sposób 
wiązało  się  z debatą  o stosunkach polsko-niemieckich. Przypomnę  też,  że w ramach 
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kontaktów międzynarodowych spodziewamy się w I półroczu przyjazdu Komisji Spraw 
Zagranicznych Francji  i Niemiec w ramach Trójkąta Weimarskiego. Delegacja naszej 
Komisji uda się w I półroczu do Berlina na spotkanie z Komisją Spraw Zagranicznych 
Bundestagu. Nasz wyjazd będzie poprzedzony stosowną debatą. To wynika z przyjętego 
planu pracy. 
Uwaga pana posła jest, absolutnie, zasadna.
Czy są jeszcze uwagi? 
Bardzo proszę. 

Poseł Krzysztof Ostrowski (PiS):
Panie przewodniczący, szanowni państwo, jestem nowym posłem, ale kiedy przeczyta-
łem propozycję planu pracy Komisji, zabrakło mi uwzględnienia tematu numer jeden 
w Europie, dotyczącego emigrantów i zagrożeń wynikających z tego tytułu. Nie wiem, 
czy to jest niedopatrzenie, czy świadome działanie. 
Obserwując dynamikę zmian w Europie, możemy być pewni, że ono będzie się nasilać 

i wpływać na naszą politykę zagraniczną. Można by zatem zaplanować debatę na ten 
temat,  chyba że uznamy, że jest ona niewygodna dla naszej  racji  stanu. Porównując 
newsy z planem pracy Komisji, można odnieść wrażenie, że jest to rażący brak. 
Dziękuję. 

Przewodniczący poseł Robert Tyszkiewicz (PO):
Jestem otwarty na propozycje. 
Warto  ten  temat  skonsultować  z Ministrem  Spraw  Zagranicznych  i wprowadzić 

w koordynacji  z planami  aktywności  MSZ.  Co do zasady  kwestie  emigrantów  leżą 
w gestii MSW, mówię o resortowym ujęciu sprawy. Oczywiście, kontekst międzynaro-
dowy nie ulega wątpliwości. 
Zgadzam się z panem posłem, że temat będzie pojawiał się w debacie. Proponuję, 

żebyśmy podjęli ten temat w rytmie kalendarza ministerialnego. 

Poseł Krzysztof Ostrowski (PiS):
Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący poseł Robert Tyszkiewicz (PO):
Pan poseł Pyzik, bardzo proszę.

Poseł Piotr Pyzik (PiS):
Dziękuję, panie przewodniczący. 
Wysoka Komisjo, chciałbym zaproponować, żebyśmy raz do roku spotykali się z Komi-

sją Łączności z Polakami za Granicą, czterdzieści procent naszego narodu żyje poza gra-
nicami kraju. Koordynacja pewnych działań i przepływ informacji są zasadne. 
Odnosząc się do wypowiedzi kolegi – wydaje mi się, że koordynacja działań z Komi-

sją  do Spraw Unii  Europejskiej  oraz Komisją  Administracji  i Spraw Wewnętrznych 
byłaby korzystna. Polityka migracyjna to nie tylko kompetencja MSW. Kwestia emi-
grantów w aspekcie międzynarodowym to odrębne zagadnienie niż emigranci w aspekcie 
wewnętrznym. Póki co mamy kwestie wewnętrzne poukładane. 
Chętnie porozmawiałbym z Komisją Administracji i Spraw Wewnętrznych na temat 

przygotowania Polski do ewentualnej  fali uchodźców z Ukrainy, gdyby tam stało się 
jakieś nieszczęście. 
Kolejna sprawa to kwestia rozwiązania obozów w Turcji.
Warto pomyśleć o poszerzeniu punktu – sprawy bieżące o informacje dotyczące wyda-

rzeń na świecie, które mogą w przyszłości wpływać na sytuację w kraju.
Dziękuję. 

Przewodniczący poseł Robert Tyszkiewicz (PO):
Przyjmuję uwagi pana posła. 
Ponieważ propozycja dotyczy współpracy z inną komisją, pro szę pozwolić prezydium 

poczynić uzgodnienia – sugestia jest przyjęta. 
Pan poseł Głębocki. 
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Poseł Konrad Głębocki (PiS):
Mam pytanie dotyczące ewentualnych kontaktów z przedstawicielami Kongresu USA. 
Czy prezydium rozważyłoby możliwość zaproszenia przedstawicieli Kongresu może 

w następnym półroczu? Stany Zjednoczone są naszym strategicznym partnerem. W Pol-
sce odbędzie się szczyt NATO. Wszystkim nam bardzo zależy na obecności baz NATO 
w naszym kraju. Im więcej kontaktów, tym lepiej.
Dziękuję. 

Przewodniczący poseł Robert Tyszkiewicz (PO):
Sugestia jak najbardziej uzasadniona, będę ją prezentował na forum prezydium Komisji 
i marszałkowi Sejmu, bo relacje międzynarodowe są w szerszym ujęciu pilotowane przez 
marszałka Sejmu. Zaproszenie musiałoby być kierowane przez przewodniczącego Izby. 
Świetną okazją jest planowany szczyt NATO w Warszawie. 
Czy państwo posłowie mają jeszcze uwagi? 
Jeśli nie usłyszę sprzeciwu, uznam, że Komisja przyjęła plan pracy na I półrocze br. 

z uwagami zgłoszonymi przez państwa posłów. 
Rozumiem,  że mam upoważnienie  państwa,  żeby we współpracy  z sekretariatem 

Komisji doprecyzować zgłaszane uwagi. 
Czy w sprawach bieżących ktoś chciałby zabrać głos? 
Jeśli nie, stwierdzam wyczerpanie porządku Komisji.
Zamykam posiedzenie. 
Dziękuję bardzo. 


